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Medborgarförslag om storlek och kostnad på 
Enskede Gårds koloniträdgårdar 

Svar på medborgarförslag 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
I medborgarförslaget står det att kötiden för att få en odlingslott på 
Enskede gårds koloniträdgård är fem år, vilket författaren anser är 
långt. För att minska kötiden föreslår författaren mindre 
lottstorlekar inom Enskede gårds koloniträdgård. Vidare föreslår 
författaren att kökostnaden sänks till hundra kronor. 

Inom staden pågår ett arbete med att ta fram ett program för 
stadsnära odling, och förvaltningen har i kommunikation med 
trafikkontoret fått bekräftat att båda frågorna från detta 
medborgarförslag hanteras där. Programmet tas upp för beslut i 
trafiknämnden i september och förvaltningen hoppas att det kan 
bidra med tydligare riktlinjer om bland annat kösystem och 
köavgifter för stadens koloni- och fritidsträdgårdsområden. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag om lottstorlek, kötid och kökostnad för 
Enskede gårds koloniträdgårdsförening har skickats in till nämnden. 
Medborgarförslaget inkom den 31 juli 2024. 

Ärendet 
I medborgarförslaget står det att kötiden för att få en odlingslott på 
Enskede gårds koloniträdgård är fem år, vilket författaren anser är 
långt. Författaren har vid besök på koloniträdgården kunnat 
konstatera att flera lotter inte verkar vara väl använda. Vid besöket 
sa en medlem i föreningen att lotternas storlek är på 100-160 
kvadratmeter.  

Handläggare
Eskil Swerkersson
Telefon: 08-50814020

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2024-10-24

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Avdelning HR och utveckling

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2024/567

2024-08-15
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
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Författaren av medborgarförslaget påpekar att stadsdelsområdets 
befolkning växer och att det finns många som är intresserade av att 
odla. För att tillmötesgå detta behov och minska kötiden föreslår 
författaren mindre lottstorlekar, vilket skulle öka det totala antalet 
lotter inom Enskede gårds koloniträdgård. Vidare föreslår 
författaren att kökostnaden sänks till hundra kronor. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Avdelning HR och utveckling. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen vill inleda med att tacka för medborgarförslaget. 
Odlingar i staden kan bland annat främja biologisk mångfald och 
förvaltningen anser att det är viktigt att arbeta för att skapa goda 
möjligheter för invånare att odla i sina närområden. 

Förvaltningen har arrendeavtal med stadsdelsområdets 
koloniträdgårds- och fritidsträdgårdsföreningar, och i dessa regleras 
bland annat arrendeavgifter och ansvarsfördelning för områdena. 
Gällande arrendeavtal utgår från en avtalsmall som beslutades i 
kommunfullmäktige den 28 september 2009.  

I arrendeavtalen finns en bilaga med kartor över respektive område 
där storlek och placering av lotter framgår. Enskede gårds 
koloniträdgårdsförening är en fritidsträdgårdsförening utan stugor 
och det påverkar därför inte den totala odlingsbara ytan om större 
lotter delas upp till mindre. Det är möjligt för 
fritidsträdgårdsföreningar att stycka upp större lotter med 
förvaltningens godkännande. Eftersom det leder till att fler kan 
nyttja områdena har förvaltningen i regel inga invändningar mot 
detta. 

Staden reglerar inte kökostnader utan det är föreningarna själva som 
beslutar om lämpliga nivåer. Däremot anser förvaltningen att det är 
olyckligt om de är dyra och att de endast bör täcka eventuella 
administrativa kostnader.  

Inom staden pågår ett arbete med att ta fram ett program för 
stadsnära odling och förvaltningen har i kommunikation med 
trafikkontoret fått bekräftat att båda frågorna från detta 
medborgarförslag hanteras där. Programmet tas upp för beslut i 
trafiknämnden i september och förvaltningen hoppas att det kan 
bidra med tydligare riktlinjer om bland annat kösystem och avgifter 
för stadens koloni- och fritidsträdgårdsområden. 

Som ett alternativ till att odla inom ett koloni- eller 
fritidsträdgårdsområde vill förvaltningen tipsa om möjligheten med 
stadsodling på stadens parkmark. Det är möjligt att ansluta sig till 
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befintliga odlarföreningar alternativt att starta upp en ny om det 
saknas i närområdet. För mer information om detta, gå in på 
https://parker.stockholm/odla-i-stan/.   

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bilaga 
Medborgarförslag om storlek och kostnad på Enskede Gårds 
koloniträdgårdar 
 
Anders Carstorp  Carina Idenfors 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 
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